
 

TALEPUNKTER  

 

Samråd i Folketingets Energipolitiske Udvalg den 12. oktober 2005 – 

besvarelse af samrådsspørgsmål nr. B 

 

 

 

Spørgsmål (B): 

Hvad agter regeringen at foretage sig for at fremme anvendelsen af bio-

brændsler i kraftvarmeproduktionen, herunder at fremme mulighederne 

for at kombinere produktionen af kraftvarme og biobrændsler 

 

Svar: 

• Lad mig først slå fast, at den gældende lovgivning ikke er 

til hinder for, at der bygges nye decentrale kraftvarmevær-

ker, der fyrer med halm, træflis eller anden biomasse. 

• Når det ikke sker, er det fordi, det ikke i øjeblikket er øko-

nomisk fordelagtigt, og fordi det vil føre til højere varme-

priser for forbrugerne. 

• Med de forudsætninger, vi har lagt frem i forbindelse med 

regeringens ”Energistrategi 2025”, er el-produktion på bio-

masse en relativt dyr løsning. Høje priser på el, olie og kul 

samt høje CO2-kvotepriser kan efterhånden gøre biomasse-

fyret kraftvarme fordelagtigt.  

• Den aktuelle politik på området hviler på aftaler og forlig 

indgået med et bredt flertal i Folketinget. Der er efter min 

opfattelse ikke grund til at sætte yderligere initiativer i gang 

på dette område udover de initiativer, der følger 2025-

strategien og energisparehandlingsplanen. 
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• 29. marts aftalen indeholder en forpligtelse til at genfor-

handle støtten til decentral kraftvarme, hvis kraftvarmean-

delen falder til under 90 %. 

• Hvis parterne ønsker at drøfte denne problemstilling allere-

de nu, så er jeg naturligvis indstillet på at snakke nærmere 

om det. 

 

 


